
GECORO
BEHANDELD 

Besluit Zitting van 12 maart 2024

1 2024_GECORO_00006 Verslag vergadering GECORO 16 januari 2024:  goedkeuring

Beschrijving
Context, relevante voorgeschiedenis en fasen
De vorige vergadering van de GECORO ging door op 16 januari 2024. Het verslag werd bezorgd aan 
de leden. Er werden geen reacties ingediend. 

Argumentatie
Er zijn geen opmerkingen bij het verslag van de vorige GECORO.

Besluit

De GECORO keurt het verslag van de vergadering van 16 januari 2024 goed.

Bijlagen
1. Besluitenbundel
2. Notulen

Aldus beslist in bovenvermelde zitting,
Namens de GECORO
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2 2024_GECORO_00007 RUP zonevreemde recreatie: behandeling reacties openbaar 
onderzoek 

Beschrijving
Context, relevante voorgeschiedenis en fasen
Het college van burgemeester en schepenen keurde de startnota en procesnota met het oog op het 
RUP zonevreemde recreatie goed op 24 november 2022. Een publieke raadpleging over de start- en 
procesnota liep van 1 januari 2023 tot en met 1 maart 2023. Een participatiemoment in de vorm van 
een infomarkt ging door op 11 januari 2023. Op 10 januari 2023 formuleerde de GECORO een advies 
over de startnota en procesnota.

Het college van burgemeester en schepenen keurde de scopingsnota, het voorontwerp en de 
procesnota van het RUP zonevreemde recreatie goed op 30 mei 2023. De verplichte adviesronde 
over het voorontwerp werd georganiseerd en een plenaire vergadering werd gehouden op 5 juli 
2023. Op 27 juni 2023 formuleerde de GECORO een advies over het voorontwerp-RUP.

Het Team Omgevingseffecten heeft besloten dat er geen plan-MER moet worden opgesteld voor het 
voorliggende RUP (dossiernummer: SCRI23028) en dat een ruimtelijk veiligheidsrapport niet 
noodzakelijk is.

De gemeenteraad stelde het ontwerp van het ruimtelijke uitvoeringsplan voorlopig vast op 7 
november 2023. Het ontwerp werd bezorgd aan de Deputatie, het Departement en de Vlaamse 
Regering. Een openbaar onderzoek over het ontwerp liep van 1 december 2023 tot en met 29 januari 
2024. Een infomoment ging door op 7 december 2023.

Tijdens het openbaar onderzoek werden geen bezwaren ontvangen. Het Departement bezorgde wel 
een advies. 

Overeenkomstig artikel 2.2.21. van de Vlaamse Codex Ruimtelijke Ordening bundelt en coördineert 
de GECORO alle adviezen, opmerkingen en bezwaren en brengt ze binnen negentig dagen na het 
einde van het openbaar onderzoek gemotiveerd advies uit bij de gemeenteraad. Het advies bevat de 
integrale adviezen van de Deputatie en van het Departement. Op hetzelfde ogenblik bezorgt de 
GECORO het college van burgemeester en schepenen de gebundelde adviezen, opmerkingen en 
bezwaren.

Bij de definitieve vaststelling van het plan kunnen ten opzichte van het voorlopig vastgestelde plan 
alleen wijzigingen worden aangebracht die gebaseerd zijn op of voortvloeien uit de tijdens het 
openbaar onderzoek geformuleerde bezwaren en opmerkingen, of uit de adviezen, uitgebracht door 
de aangewezen diensten en overheden, of uit het advies van de GECORO.

Argumentatie
Vraagstelling

• Moeten we de afbraak opleggen als verplichting of eerder overlaten aan de toekomstige 
eigenaar?



• Zijn dit momenteel accommodaties die later ter beschikking kunnen staan van de landbouw?

• Wat is de definitie een stopzetting? Is dit stopzetting van activiteit of stopzetting van de vzw?

Besluit

In uitvoering van artikel 2.2.21. van de Vlaamse Codex Ruimtelijke Ordening bundelt en coördineert 
de GECORO alle adviezen, opmerkingen en bezwaren. De gebundelde adviezen, opmerkingen en 
bezwaren zijn bijgevoegd.

In uitvoering van artikel 2.2.21. van de Vlaamse Codex Ruimtelijke Ordening brengt de GECORO 
volgend gemotiveerd advies uit bij de gemeenteraad:

• De GECORO volgt de opmerking. De GECORO stelt voor om in de voorschriften bij 
deelplannen 2, 3 en 4 op te nemen dat alle constructies en verhardingen verwijderd dienen 
te worden bij stopzetting. Na verwijdering van alle constructies en verhardingen moeten de 
terreinen als agrarisch gebied gebruikt kunnen worden.

• De GECORO volgt de opmerking. De GECORO stelt voor om te bepalen dat slechts één 
bouwvolume mogelijk is, in functie van maximaal ruimtelijk rendement. Het bouwvolume 
kan evenwel bestaan uit meerdere delen, die met elkaar verbonden zijn. Dit kan bijvoorbeeld 
door een overdekte (speel)ruimte. De toegelaten terrasoppervlaktes dienen zich aan het 
gebouw te situeren.

Bijlagen
1. Advies Departement Omgeving
2. Bundeling, coördinatie en verwerking adviezen en reacties openbaar onderzoek

Aldus beslist in bovenvermelde zitting,
Namens de GECORO
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3 2024_GECORO_00009 Inspiratienota voor volgende legislatuur: suggesties GECORO

Beschrijving
Context, relevante voorgeschiedenis en fasen
Door de stadsdiensten is een ambtelijke omgevingsanalyse en inspiratienota opgemaakt voor de 
nieuwe beleidsploeg die in oktober 2024 zal worden verkozen. De nota is bijgevoegd en ook 
raadpleegbaar op de website: https://www.herentals.be/inspiratienota-2025-2030.

Op eigen initiatief wil de GECORO hierbij suggesties formuleren. 

Laurens Moubax, sectormanager stadsontwikkeling, licht het traject, de omgevingsanalyse en de 
inspiratienota toe.

Traject

Methodiek: 60 medewerkers, 4 sectoren, 4 workshopdagen, sectoroverschrijdende aanpak, 
stadsontwikkeling is via een apart traject gelopen

Opbouw van de nota:

• Omgevingsanalyse

• Swot-analyse

• Inspiratienota (109 fiches)

Omgevingsanalyse sector stadsontwikkeling:

Lopende of afgeronde studies en visies worden kort toegelicht

Volgende cijfers worden kort toegelicht:

Ruimte en wonen:

• Ruimtebeslag in Herentals (44%) is groter dan het gemiddelde in Vlaanderen (33%), ook de 
verhardingsgraad is hoog.

• Conclusies daaruit worden toegelicht

• Ruimtebeslag per categorie: In lijn met het Vlaams en Provinciaal gemiddelde

Woonanbod:

• Aantal huishoudens nu 12.700, verwacht wordt dat tegen 2040 extra 1500 WE nodig zijn

• Vergelijking met Neteland wordt gemaakt, gedeelte van deze behoefte wordt best 
opgevangen binnen stedelijke kern

• Realistisch woonaanbod in kleinstedelijk gebied

• Binnen KSG kunnen +/- 1780WE gerealiseerd kunnen worden

https://www.herentals.be/inspiratienota-2025-2030


• ROP: 430

• Realistisch woonaanbod van ca. 2210 tegen 2040

• Bouwsnelheid Ca. 110 woningen per jaar om doel te realiseren, wat overeenkomt met de 
huidige bouwsnelheid

Economie:

• Evolutie aantal handelspanden is dalend, de overblijvende handelspanden hebben echter 
een groter BVO

• Leegstand is in lijn met andere kleinstedelijke gebieden

• Handelspanden in het handelscentrum: sinds 2018 is de leegstand gestegen, maar sinds 2021 
een dalende trend merkbaar

Mobiliteit:

• Herentals heeft een grotere inkomende pendel dan een uitgaande pendel

• 77,2% van alle loontrekkenden in Herentals komen vanuit een andere gemeente

• Vervoersmodi woon-werk-school: 58% met de auto, hoger dan Vlaams gemiddelde: 54,1%

Infrastructuur:

• Voetpaden en fietspaden in slechte staat volgens bevraging

• Evolutie van de letselongevallen is ook weer in stijgende lijn de afgelopen jaren

Klimaat en energie:

• Visie 2050 Koolstofvrij

• Inspanningsverbintenis: 40% CO2 reductie tegen 2030 tegen referentiejaar 2011

• Grafiek wordt weergegeven:  dalende trend is waarneembaar, maar niet voldoende

• Hernieuwbare energie: moet richting 32% in 2030, het gemiddelde voor de provincie is 
21,4%, voor Herentals is dit 9,1%

Groen:

• Buurtgroen en wijkgroen wordt afgezet tegen Vlaanderen en de Provincie

• Wat dit betreft scoren we bovengemiddeld

Water:

• Impact klimaatverandering: aantal dagen met zware neerslag zal verdrievoudigen

• Evolutie hittegolfdagen zal zelfs verviervoudigen

• Impact op onze gebouwen: meer gebouwen geïmpacteerd dan het Vlaamse gemiddelde

• Rioleringsgraad en zuiveringsgraad: Rioleringsgraad is 88% gemiddeld in Vlaanderen, in 
Herentals is dit ca. 92%, alle lopende projecten in rekening gebracht komen we tot een 
rioleringsgraad van 96%

Inspiratienota

• Opbouw van de fiches wordt toegelicht



• Alle 39 fiches van stadsontwikkeling worden beknopt toegelicht

Argumentatie
Vraagstelling

• Vele fiches houden verband met elkaar, zijn deze linken ook opgenomen? Ja deze zijn 
opgenomen, evenals de koppeling met andere sectoren

• Hoe gebeurt de communicatie met andere gemeenten wat betreft het woonaanbod, bestaan 
er gesprekken met omliggende gemeenten? Kunnen zij deze ambitie mee onderschrijven?. 
Eigenlijk zou dit moeten leiden tot een stop in de andere gemeenten, anders wordt er toch 
een veelvoud gecreëerd van wat we nodig hebben? Er zijn gesprekken gevoerd in het kader 
van het beleidsplan, maar dit leidt uiteraard nog niet tot concreet beleid in de omliggende 
gemeenten. De ambitie is beperkt tot het woonaanbod voor Herentals en ligt in van het 
beleid dat gevoerd wordt op Provinciaal en Vlaams niveau.

• Is alles meegeteld wat er nu in de pijplijn zit qua potentiële woonontwikkelingen. Ja, maar 
blijft een theoretische benadering met aannames.

• Zijn er acties om het ruimtebeslag terug te dringen? Ruimtebeslag is te nuanceren en hebben 
we veelal weinig impact op, ook de verhardingsgraad is moeilijk te monitoren.

• Percentage buurtgroen en wijkgroen is redelijk groot. Hoe komt dit? Wat wordt er mee 
gerekend? Is dit enkel publiek groen of is dit al het groen? Buurtgroen wordt gedefinieerd als 
groen met een minimumoppervlakte van 0,2 ha. Wijkgroen als groen met een 
minimumoppervlakte van 10 ha. Buurt- en wijkgroen zijn toegankelijk vanuit het openbaar 
domein.

• Groenblauwe dooradering met Neteland? Tool van het ambitiehandboek, kunnen we dit niet 
opleggen? Wordt momenteel al als richtlijn gebruikt. In de inspiratienota is gefocust op grote 
investeringsprojecten, niet op regulier werk

• Fietssnelwegen, moet het ruimtegebruik ook niet afgestemd worden op de noden? Meestal 
gaat dit ten koste van natuur, waardevolle vegetaties gaan verloren. Natuurkwaliteit moet 
altijd prioritair benaderd worden. Terechte opmerking

• Is het bewust waarom er over het ‘industriegebied Hannekenshoek ‘ wordt gesproken? En 
waarom wordt dit gebied specifiek uitgelicht. Voor Hannekenshoek zijn de doelstellingen 
anders dan voor Klein Gent.

• Wat betreft de mogelijke herinrichting voor de Grote Markt en de jaartallen, hoe moet dit 
gelezen worden? In planning kan gestuurd worden, in samenspraak met de nieuwe 
bestuursploeg, maar er is wel in de fiches gezocht naar een realistische indicatieve timing

• Sporthal Vossenberg; 1 van de suggesties is om de Vossenberg weg te doen, maar van 
waaruit komt deze visie? Er is zowel voor een behoud als een clustering aan het Netepark iets 
te zeggen, de opportuniteit moet toekomstgericht afgewogen worden.

• Verplaatsing van de Kajak naar Bruggenbeemd? Ook dit is slechts een idee dat kan 
overwogen worden.

• Zijn er ook Quick Wins benoemd? Degene die er in de eerste kolom staan qua timing zijn te 
lezen als quick win

• Wat is er financieel nog mogelijk nadat alles wordt uitgevoerd waarvoor engagementen 
genomen werden? Terechte bezorgdheid



• Stadhuis en feestzaal, hoe ver staat dit? Interne locatiestudie is afgerond, nu wordt een 
programma van eisen en een ruimtelijke haalbaarheidsstudie opgemaakt

• Bibliotheek: veel kosten aan, maar wat is het probleem hier echt? Problemen aan dak en in 
de kelder, gebouwtechnisch serieuze problemen en ook niet bruikbaar als ‘bib van de 
toekomst’

Besluit

De commissie neemt kennis van de omgevingsanalyse en inspiratienota en acht dit als zeer 
waardevolle documentatie voor een volgende legislatuur.

Bijlagen
1. Inspiratienota 2025-2030

Aldus beslist in bovenvermelde zitting,
Namens de GECORO
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4 2024_GECORO_00008 Toelichting variapunten

Beschrijving
Context, relevante voorgeschiedenis en fasen
-

Argumentatie
-

Besluit

• Agenda volgende gecoro: 

1. Verordening stedenbouwkundige lasten

2. Jaaroverzicht ‘23

• Bereikbaarheid Noord-Dauwenland bij wegeniswerken Watervoort is een probleem. Wordt 
doorgegeven

• Timing beleidsplan Ruimte? Afhankelijk van beslissing Team Mer wordt de voorlopige 
vaststelling voorgelegd aan de gemeenteraad (mei-juni?), nadien openbaar onderzoek

• Projectgebied Van de Water? Enkele verkennende voorbesprekingen lopende

• Stavaza ontmoeting kwaliteitskamer – Gecoro? Wordt nagevraagd

• Stavaza Voddenkot? Nog in voortraject, behandeld door de kwaliteitskamer

Aldus beslist in bovenvermelde zitting,
Namens de GECORO

  




